
 

 

Geachte voorzitter, Beste Marcelis, 
 
Een zeer belangrijk onderdeel van het overkoepelende IB-programma Elektronische 
gegevensuitwisseling in de Zorg is het programma ‘Medicatieoverdracht’. Dit programma is gestart 
met de vaststelling van een herziene richtlijn voor de overdracht van medicatiegegevens in de zorg 
en het daarbij horende implementatieplan. Beide zijn onderdeel van de kwaliteitsstandaard die door 
alle partijen in de zorg bij het Nederlands Zorginstituut is ingediend. De totstandkoming van deze 
stukken was een huzarenstuk van alle partijen, gelet op de complexiteit van het onderwerp en de 
vele betrokken partijen en leveranciers. Een zorgvuldige voorbereiding, het veelvuldig ophalen van 
bestuurlijk commitment en de inrichting van een robuuste programma-organisatie leiden ertoe dat 
nu daadwerkelijk deze majeure stap in de elektronische gegevensuitwisseling in de zorg kan worden 
gezet. Vanwege het grote belang van het programma is besloten tot de instelling van een 
stuurgroep en een regiegroep, waaraan alle sectoren in de zorg deelnemen. De stuurgroep richt zich 
op de monitoring en sturing van het programma, de regiegroep richt zich op de bestuurlijke 
randvoorwaarden voor het programma. Ondergetekende is onafhankelijk voorzitter van de 
stuurgroep en in die hoedanigheid richt ik mij tot het Informatieberaad Zorg. 
 
Een essentieel onderdeel van het programma is de Kickstart, een deelprogramma waarbij in enkele 
regio’s en met enkele leveranciers een Proof of Concept van het programma wordt gerealiseerd. In 
de brief van de minister van Medische Zorg aan de Tweede Kamer d.d. 12 februari 2021 wordt 
voorzien dat de Kickstart in 2021 van start gaat. Alle partijen staan dan ook met veel commitment in 
de startblokken. En zijn tegelijkertijd momenteel vol zorg over het feit dat door het ministerie van 
VWS in de richting van het ministerie van Financiën het voorstel is gedaan om voor de financiering 
van de Kickstart een bedrag van 20 miljoen euro in de begroting op te nemen, maar dat dit verzoek 
door het ministerie van Financiën is afgewezen met het argument dat hier sprake is van nieuw 
beleid. 
 
De stuurgroep spreekt haar grote zorgen uit over deze ontwikkeling en verzoekt het 
Informatieberaad Zorg en het ministerie van VWS om alles in het werk te stellen om alsnog de 
Kickstart te kunnen financieren en op het geplande moment te kunnen laten beginnen. Daarvoor 
heeft de stuurgroep de volgende argumenten. 
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Er is zeker geen sprake van nieuw beleid. Al in 2009 hebben de partijen in de zorg een richtlijn 
vastgesteld voor digitale uitwisseling van medicatiegegevens in de zorg, mede op grond van het 
beleid van het ministerie van VWS en de dringende standpunten van de IGJ. Omdat de 
implementatie van deze richtlijn stagneerde, is in 2018 begonnen met het vaststellen van een 
herziene richtlijn, inclusief een gedegen implementatieplan. In een robuust proces hebben alle 
partijen in de zorg hun steun voor dit plan uitgesproken. Zowel de partijen in de zorg als de 
leveranciers hebben zich er gedegen op voorbereid om dit programma de komende jaren te gaan 
uitvoeren. Daarvoor is een robuuste programma-organisatie opgezet, hebben de partijen hun 
prioritering aangepast en is al veel menskracht en tijd in het programma geïnvesteerd. Daarmee is 
een uniek momentum gecreëerd. Uniek, maar ook kwetsbaar in die zin dat nieuwe teleurstellingen 
dit momentum snel kunnen eroderen, waardoor we terug zijn bij ‘af’, de situatie in 2018. In de 
eerdergenoemde brief van de minister van Medische Zorg aan de Tweede Kamer d.d. 12 februari 
2021 wordt het programma Medicatieoverdracht dan ook terecht als (staand) beleid gepresenteerd. 
Het ministerie investeert nu al in verschillende deelprogramma’s, waaronder de programma-
organisatie voor het implementatieplan. En uw voorganger heeft alle leveranciers opgeroepen hun 
prioriteiten aan te passen, waaraan door deze leveranciers gehoor is gegeven. Een besluit over de 
bijdrage van de overheid aan de totale kosten van het programma is wel een zaak van een volgend 
kabinet, maar dat geldt niet voor al lopende initiatieven binnen het programma. Sterker nog, een 
bijdrage van het ministerie in deze fase van het programma was randvoorwaardelijk voor de 
besturen van de zorgpartijen om akkoord te gaan met de start van dit traject.   
 
Uiteraard laten de partijen in de zorg niet meteen ‘de kopjes hangen’, maar is iedereen zich wel zeer 
bewust van het belang van het vasthouden en voortduren van het momentum door de Kickstart zo 
snel mogelijk te laten beginnen. Onzekerheid over het uitvoeren van de Kickstart c.q. substantiële 
uitstel van de Kickstart frustreert het programma, het bestuurlijk momentum van de zorgpartijen en 
de bereidheid van de leveranciers om dit onderwerp te prioriteren.  
 
Door de stuurgroep is actie in gang gezet richting de begrotingsbehandeling van VWS in de week van 
25 oktober. Maandag 27 september is door de KNMP namens 19 koepels een brief aan de 
woordvoerders van de Tweede Kamercommissie van VWS gestuurd met een voorstel voor 
schriftelijke vragen over het nog niet vrijgeven van de financiering voor de Kickstart. Deze vragen 
zijn gesteld en op 29 september gepubliceerd. Op dit moment wordt een amendement op de 
begroting voorbereid door de sectoren.  
 
De stuurgroep dringt er met kracht op aan dat ook vanuit het Informatieberaad alles in het werk 
wordt gesteld om de Kickstart te financieren, linksom of rechtsom. Partijen zijn zeker bereid om 
daarover mee te denken, maar het ministerie van VWS is veruit de belangrijkste speler in dit proces. 
 
Ik vertrouw erop dat het Informatieberaad tijdens haar volgende vergadering op 11 oktober de 
nodige stappen zal zetten om deze ongewenste ontwikkeling zo snel mogelijk op te lossen. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Namens de stuurgroep Medicatieoverdracht, 
 
Sjaak de Gouw, onafhankelijk voorzitter. 


